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VERSLAG INSPRAAKPROCEDURE 
 
De (concept) Welstandsnota 2008 heeft in het kader van de inspraak met ingang van 13 juni 2008 
gedurende een termijn van zes weken ter inzage gelegen bij het Gemeentelijk Service Centrum. 
Gedurende deze termijn is een ieder in de gelegenheid gesteld schriftelijk zijn mening kenbaar te 
maken. Er zijn twee reacties ontvangen. 
 
 
INSPRAAKREACTIE VAN MW. M. MOREEL, SPUISTRAAT 213 TE RIDDERKERK 
 
Mevrouw Moreel geeft aan graag te reageren op de vraag van het college: Hoe wilt u dat 
Ridderkerk er straks uitziet? Zij ziet graag dat Ridderkerk niet verandert in een steenklomp. 
Iedereen zou moeten kunnen genieten van de Maas en de oevers. Haar advies is om een mooi 
wandelpark langs de Maas aan te leggen, vergelijkbaar met de inrichting ter hoogte van het 
kantoor in schipmodel. Als laatste geeft zij aan dat ook de tram een groenvreter is. Voor beide 
aspecten vraagt zij te luisteren naar de bewoners nu de verstening nog omkeerbaar is. 
 
ANTWOORD 
Deze reactie heeft in mindere mate betrekking op de Welstandsnota, mevrouw gaat namelijk meer 
in op het ruimtelijk beleid van de gemeente. In een welstandsnota worden regels aangegeven voor 
de kwaliteit en uitstraling van bouwplannen. Deze bouwplannen moeten allereerst voldoen aan het 
ruimtelijk beleid. Veelal is dit beleid vastgelegd in een bestemmingsplan. Om dit beleid op het 
schaalniveau van de gehele gemeente vast te leggen wordt op het moment gewerkt aan een 
structuurvisie. Vooruitlopend op die visie wordt in het kort antwoord gegeven op de reactie. 
 
Het beleid van de gemeente Ridderkerk is er op gericht de groengebieden die nu aanwezig zijn te 
behouden en waar mogelijk een recreatieve invulling te geven. Om daarnaast ook in de 
woningbehoefte te kunnen voorzien zijn er locaties aangewezen waar woningbouw plaats kan 
vinden, binnen het bestaande stedelijke gebied. Een aantal van die locaties bevinden zich langs de 
Maasoever. De bedrijvigheid is verdwenen of verdwijnt daar op termijn en biedt dus kansen voor 
een nieuwe invulling. Voor deze locaties zijn nu bestemmingsplannen in procedure. Uitgangspunt 
voor de invulling van deze gebieden is dat de oevers waar mogelijk openbaar toegankelijk zijn. 
Voor wat betreft de tram wordt verwezen naar de besluitvorming die daarover heeft 
plaatsgevonden.  
 
CONCLUSIE 
De welstandnota wordt naar aanleiding van deze reactie niet aangepast.  
 
 
INSPRAAKREACTIE VAN DHR. M. BUTTER, GRAAF LODEWIJKSTRAAT 38 TE 
RIDDERKERK 
 
De heer Butter constateert in zijn brief dat in Ridderkerk mooie huizen staan aan bijvoorbeeld de 
Kerksingel, Donckselaan en de Kerkweg. Hij meent dat deze woningen relatief duur zijn omdat ze 
erg geliefd zijn. Daarbij komt volgens hem dat toch iedereen in een jaren ‘30 (of ouder) woning wil 
wonen, vanwege de bouwstijl en blijvende waarde. Hij vraagt zich af waarom we in Ridderkerk bij 
nieuwbouw ook niet meer in die stijl bouwen en daarmee beschermen wat we hebben. Meer 
specifiek noemt hij de herstructurering Slikkerveer z-o als locatie waar een klassieke bouwstijl 
mogelijk zou zijn. Hij vindt dat het bij de omgeving zou passen en het dorpse karakter daarmee 
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behouden zou blijven of zelfs vergroot wordt. Verder vraagt hij te beschermen wat we hebben. Hij 
denkt daarbij ook aan straatstenen. Gebakken klinkers passen vaak beter bij een klassieke 
bouwstijl, dan betonklinkers. Hij noemt als derde punt ook nog het omtimmeren van de goot met 
trespa als negatief. Dit zou bij jaren ‘30 woningen niet moeten kunnen. 
 
Zijn brief eindigt met een aantal opmerkingen. 

1. Een flat opleuken met een strik (foto uit de publicatie in de Combinatie) is erg tijdgebonden 
en gaat snel vervelen. Echter stralen bomen en struiken in de omgeving van gebouwen 
rust uit en komen ze leefgenot en sfeer ten goede. 

2. Moderne architectuur moet men naar zijn mening niet combineren met al bestaande oude 
gebouwen. Het voegt niets toe en geeft een schreeuwerig contrast. 

3. De bloembakken en lantaarnpalen aan bijvoorbeeld de Koninginneweg vinden veel 
mensen erg mooi. Het maakt de straten vrolijker. Misschien kunnen er in de toekomst ook 
meer klassiek georiënteerde lantaarnpalen komen in straten waar die voor wat betreft de 
huizen zouden kunnen passen. 

 
ANTWOORD 
De heer Butter constateert terecht dat er een flinke groep mensen is, die jaren ‘30 woningen zeer 
aantrekkelijk vinden vanwege de bouwstijl en de blijvende waarde. Echter zijn er ook een hoop 
mensen die om wat voor reden dan ook liever een woning in een andere bouwstijl kiezen. Dit 
vraagt om een gedifferentieerd woningaanbod. Voor ieder woningbouwproject wordt afzonderlijk 
afgewogen wat op die plaats de meest passende keuze is. De welstandsnota geeft daar richting 
aan. Overigens is de welstandstoets er voor de jaren ’20 en ‘30 gebieden op gericht de traditionele 
materialen te behouden. Het gebruik van trespa is dus niet zomaar mogelijk bij woningen uit deze 
bouwtijd. Het gebruik van hout wordt ook door ons gezien als beste keuze.  
 
Voor het herstructureringsproject Slikkerveer zuid-oost is als uitgangspunt de gebiedsbeschrijving 
uit de Welstandsnota gehanteerd. Het feit dat er binnen een bestaande buurt wordt gebouwd, 
maakt in dit geval dat er aansluiting gezocht wordt bij de bestaande bebouwing. Slikkerveer zuid-
oost wordt gekenmerkt door stedenbouwkundige herhaling van rijen of blokken woningen uit de 
jaren ’50-’60. Deze gebieden hebben een regulier welstandsregime gekregen. Bij wijzigingen wordt 
een bouwplan beoordeeld op een evenwichtig en op herhaling gebaseerd gevelbeeld, strakke 
rooilijnen, eenvoudige detailleringen en samenhang in kleur- en materiaalgebruik. De bouwplannen 
voor Slikkerveer zuid-oost zijn positief beoordeeld door de welstandscommissie. De suggestie van 
de heer Butter om klassieke woningbouw te realiseren komt deels tot uitvoering in het ontwerp, 
maar kan niet in zijn geheel worden overgenomen.  
 
Het flatgebouw met de strik is een goed voorbeeld van een smaakgevoelige ingreep. Deze strik 
staat al tientallen jaren op de zijgevel van dit gebouw. Deze afbeelding is opgenomen in de oproep 
te reageren op de welstandsnota omdat het een duidelijk voorbeeld is, waar mensen vaak ook een 
duidelijke mening over hebben. Dat groen wellicht op een dergelijke plek een betere keuze kan zijn 
is zeker mogelijk. De plek waar groen komt is echter niet geregeld in de welstandsnota.  
 
Het combineren van moderne architectuur en bestaande oude gebouwen is, net als het toevoegen 
van een muurschildering, onderhevig aan smaak. Wanneer uitgevoerd met de nodige aandacht 
voor de architectonische uitwerking van het gebouw en met een beoogd doel geplaatst in die 
‘oude’ omgeving, kan een dergelijke toevoeging een positief effect hebben. Met dit soort ingrepen 
is het zeker zo dat de meningen over de ingreep zullen verschillen. In Ridderkerk kan het 
voorkomen dat een dergelijk bouwplan wordt ingediend. Dit zal dan individueel beoordeeld moeten 
worden door de welstandscommissie, met als kader de Welstandsnota. Op voorhand dit soort 
bouwplannen uitsluiten voert te ver.  
 



 
 

  
   
Stedelijke Ontwikkeling  
 

31 juli 2008 Verslag inspraakprocedure welstandsnota Volgnr. 3 van 3 
 

Het behouden van gebakken klinkers, het plaatsen van bloembakken en klassieke lantaarnpalen 
zijn alle zaken die niet direct in de Welstandsnota worden geregeld. De heer Butter merkt terecht 
op dat deze zaken onderdeel uitmaken van het beeld van een straat of buurt. Deze aspecten 
worden vaak per project beoordeeld en zaken als financiën en de locatie van een project maken 
dan onderdeel uit van de uiteindelijke keuze. De bloembakken in het centrum zijn overigens een 
initiatief van het wijkideeteam Ridderkerk Centrum. Zijn suggestie is doorgegeven aan de afdeling 
Wijkbeheer.  
 


